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Transcript 
Vergadering van Provinciale Staten van Drenthe 

Woensdag 8 maart 2023 (11.00 uur) 
Locatie: Statenzaal van het Drents Parlement 

Aanwezig:  
de heer R. du Long (PvdA), vicevoorzitter 
mevrouw J. Klijnsma, commissaris van de Koning 
 
de leden: 
mevrouw B. van den Berg-Slagter (ChristenUnie) 
de heer T.P. Blinde (JA21) 
de heer E. Bos (GroenLinks) 
de heer J.F. Bos (Forum voor Democratie)  
de heer R.A.A. Bosch (PvdA) 
de heer R.W. Camies (JA21)  
de heer B. van Dekken (CDA) 
mevrouw G.J. Dikkers (SP) 
de heer J.W. Drukker (JA21)  
de heer F.P. Duut (JA21) 
mevrouw A.M. Kleine Deters (D66) 
mevrouw S.D. Kort (STIP)  
de heer H. Loof (PvdA) 
mevrouw W.M. Meeuwissen-Dekker (VVD) 
mevrouw F.S. Mensen-Maat (PvdA)  
mevrouw C.M.J. Mentink-Broekhuis (CDA) 
de heer J.J. Moes (VVD)  
de heer W.L.H. Moinat (SP) 
de heer H.R. Nijmeijer (GroenLinks) 
de heer H. Omlo (JA21) 
de heer J.R. Oosting (VVD) 
de heer S.R. Pormes (GroenLinks) 
de heer H.J. Pragt (D66) 
de heer R.R. Pruisscher (ChristenUnie)  
mevrouw J.A. Roggen (PvdA) 
de heer A.K. Schoenmaker (Sterk Lokaal  
     Drenthe) 
de heer J.G.M. Schomaker (PvdA) 
mevrouw E. Slagt-Tichelman (GroenLinks) 
mevrouw A. Udinga (VVD) 
 

 
 
 
 
 
de heer N.A. Uppelschoten (PVV) 
mevrouw E.C. Vedder-Monaster (CDA)  
de heer S.J. Vegter (CDA) 
de heer H.H. Veldsema (ChristenUnie) 
de heer C. Vianen (VVD) 
de heer A. Vorenkamp (PVV) 
mevrouw R.R.M. Zuiker (Partij voor de Dieren) 
de heer G. Zuur (CDA) 
mevrouw F. Zwaan-Alberts (VVD) 
 
mevrouw S. Buissink, griffier 

Voorts aanwezig de leden van het  
college van GS: 
mevrouw N. Vedelaar (PvdA) 
de heer H. Brink (VVD) 
de heer H.G. Jumelet (CDA) 
de heer J.N. Kuipers (GroenLinks) 
de heer T. Stelpstra (ChristenUnie) 

Afwezig: 
de heer R. Mäkel-van Luttikhuizen (SP) 
de heer H. Velzing (Forum voor Democratie) 
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A. Opening 

De vicevoorzitter: We wachten nog even tot de livestream weer op orde is en dan gaan we be-
ginnen. Goed, dames en heren, als iedereen zijn of haar plek weer kan innemen. Ik ga ervan uit 
dat inmiddels de koffie binnen is gekomen en dat alle onrust, althans diegenen die echt naar 
koffie verlangden, zijn tevredengesteld en dat we het verdere verloop van deze vergadering dus 
in alle rust kunnen hebben. Ik heet iedereen van harte welkom, uiteraard met name de commis-
saris van de Koning, maar ook de leden van GS die inmiddels zijn aangeschoven. Mooi om te 
zien dat ook de provinciesecretaris en andere ambtenaren aanwezig zijn en natuurlijk de men-
sen op de tribune.  

B. Bekendmaking aanbeveling omtrent de herbenoeming van de commissaris van de  
Koning in de provincie Drenthe 

De vicevoorzitter: Het moment is aangebroken om over te gaan tot, nou u heeft inmiddels de 
nieuwe agenda op uw tafels liggen, de aanbeveling omtrent de herbenoeming van de commis-
saris van de Koning in de provincie Drenthe. Provinciale Staten hebben vanochtend in besloten-
heid een besluit genomen over de aanbeveling omtrent de herbenoeming van de commissaris 
van de Koning. Provinciale Staten hebben besloten de minister van Binnenlandse Zaken de aan-
beveling te doen mevrouw Klijnsma met ingang van 1 december aanstaande te herbenoemen als 
commissaris van de Koningin, pardon van de Koning, van Drenthe. Ik ga u een bloemetje geven 
en feliciteren.  
 
De voorzitter: Wat fijn. Wat fijn. [Applaus]. Wat lief. Dank je wel. Prachtige bloemen, heel mooi!  
 
De vicevoorzitter: Als u wilt, kunt u een reactie geven. Ik ga ervan uit dat dat zo is.  
 
De voorzitter: Nou dierbare Statenleden, daar ben ik toch wel even van onder de indruk, merk 
ik. Ik vind het echt fijn dat u, voorzitter, ja ik ga via u natuurlijk, neem me niet kwalijk… Voorzit-
ter, ik ben echt onder de indruk van het feit dat ik nog een poos mag blijven hier in het midden 
van uw Staten. We hebben dik 5 jaar heel fijn samengewerkt, vind ik oprecht. We hebben met 
zijn allen corona goed doorstaan, we kunnen nu gewoon weer fysiek bijeen zijn. En dankzij uw 
Staten, dankzij ons Drents Parlement is er veel bereikt voor Drenthe en voor de mensen die in 
Drenthe wonen. Voorzitter, u begrijpt dat ik de Statenleden enorm wil bedanken voor het feit 
dat ze hun vertrouwen opnieuw in mij stellen. Dat vind ik echt een groot goed. Ik wil mijn colle-
ga's in het college van GS enorm bedanken, want het is gewoon een mooie club. Het is iedere 
dinsdag weer een voorrecht om met jullie samen besluiten te mogen nemen. Fantastisch! Ik wil 
de griffie heel graag bedanken, Simone en al haar rechterhanden, want de afgelopen jaren heb-
ben jullie hier de boel ongelooflijk goed op stoom gehouden in de ondersteuning. Dank daar-
voor. En last but not least wil ik natuurlijk ook graag alle medewerkers bedanken in dit huis, al 
die rechterhanden die ervoor zorgen dat we op stoom blijven. En dat geldt heel specifiek na-
tuurlijk voor de mensen uit mijn eigen kabinetje, als ik me zo mag uitdrukken, en mijn chauf-
feurs, want Bram en Harry zijn natuurlijk echt wel fenomenen zal ik maar zeggen. Want je zult 
maar met zo’n commissaris door de Drentse dreven moeten rijden en dan zegt ze zo nu en dan: 
Hang even dat karretje aan de trekhaak want ik wil ook graag met mijn driewielfiets ergens 
kunnen fietsen. Nou en dat lukt gewoon heel goed. Dus dat is echt top. Ja voorzitter, volgende 
week verkiezingen. Dus vanmiddag hebben we de laatste Statenvergadering formeel in de oude 
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setting. We gaan natuurlijk afscheid nemen, maar vanmiddag is het nog voor het echie. Er zullen 
nieuwe Statenleden aantreden. Daar verheug ik me ook weer op, om daarmee samen te werken. 
Maar nogmaals, ik wil de leden van de huidige samenstelling van onze Staten enorm bedanken 
voor al die interactie die er geweest is de afgelopen jaren. Ik heb er heel erg van genoten en wat 
mij betreft gaan we daar dus gewoon met een aantal van u mee door. Nog één ding. Kijk, u 
zegt: Nou Jetta, vanaf 1 december willen we graag dat je opnieuw voor Drenthe kunt uitrukken. 
Ik heb mij voorgenomen dat ik heel graag een warme overdracht tot stand wil brengen naar de 
nieuwe commissaris van de Koning in Drenthe. Dus dat betekent dat ik niet op mijn zeventigste, 
dat mag formeel, ik ben bijna 66, maar dat ik niet tot mijn zeventigste dit ambt zal blijven ver-
vullen, maar dat ik het heel belangrijk vindt dat de nieuwe samenstelling van de Staten de 
nieuwe commissaris uitkiest en dat we geen waarnemer nodig hebben hier, maar dat ik gewoon 
de estafette stok, of zo u wilt de voorzittershamer, kan overdragen aan de nieuwe commissaris. 
Dus ik blijf heel graag samen met u allen de belangen van Drenthe en haar inwoners behartigen. 
En ja, mijn streven blijft ook om controverses, of die nou hier in deze zaal aan de orde zijn of 
buiten dit huis in Drenthe, te overbruggen en ervoor te zorgen dat mensen met elkaar blijven 
sporen. Dierbare Statenleden, nogmaals hartelijk dank en ik verheug me al weer op vanmiddag. 
Fijn.  
 
De vicevoorzitter: Dank commissaris. Terwijl u uw plek weer inneemt zijn we bijna toe aan de 
sluiting van deze vergadering, maar voordat ik dat doe toch even nog een paar dingen. Zo met-
een is er uiteraard gelegenheid om in de ontvangstzaal Jetta persoonlijk te feliciteren. Vanaf on-
geveer 12.00 uur staat een lunch klaar en dat zal een mooie bijeenkomst worden, ga ik van uit. 
Ik wil ook nog, de commissaris noemde het al even, maar de medewerkers van de griffie bedan-
ken, en met name Jelly en Simone. Want ik vertelde al, het is een zorgvuldig proces geweest, 
omgeven met allerlei geheimhoudingen en termijnen en wettelijke verplichtingen waar we aan 
hadden te voldoen. En achter de schermen is door de griffie toch wel heel erg veel werk verzet, 
niet altijd zichtbaar, maar het was onontbeerlijk. Dus dank richting de griffie. Zo meteen staat er 
wat koffie en gebak klaar volgens mij, in elk geval iets lekkers. En we zeiden al toen we binnen-
kwamen, daar staan al uw tassen: Het lijkt net een schoolklas. Ik kon er helaas geen foto van ma-
ken, want ik moest ook mijn toestel inleveren. Het is mijn verzoek aan u: Pakt u zo meteen niet 
gelijk al uw tas, want ik wil daar graag nog een foto van nemen. Het is echt zo’n mooi gezicht.  

C. Sluiting  

De vicevoorzitter: Praktisch: Om 13.00 uur, wat ik al zei eerder deze ochtend, wordt u hier dus 
weer verwacht voor een heel kort besluitvormend moment, 13.00 uur. En dat zal iets van 5 of 10 
min duren. [Er wordt iets aan de voorzitter gevraagd]. Sorry? Ja, alleen de Statenleden. Dat is in-
derdaad een goede toevoeging: Alleen de Statenleden. En dan zal er ook genoeg koffie zijn, 
denk ik. Om 13.30 uur beginnen wij dan weer met de reguliere vergadering. Jetta, ik wens jou 
ongelooflijk veel succes in de komende periode en dank.  
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